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kyläläisiä 13 

1. Edellisen kokouksen muistio 
Käytiin läpi ja tarkasteltiin kesken olevat asiat. 
Kohdevalot jouduttaisiin vetämään tien ali ja on liian kallis. Ei voida liittää väyläviraston 
liittymään. Puistopuolen budjetti nollassa ja katoksia ei voida tehdä. Valokuitu -Pekalla 
huomenna teams palaveri- nyt voi antaa Pekalle terveisiä palaveriin. Tien alitus liian 
kallis, Eino ollut yhteydessä ja sieltä ei yhteyttä takaisin ole otettu. Mahdollisesti 5-6 
olisi lähdössä tien toiselta puolelta mukaan ja jos markkinoidaan niin jopa useampi. 
Huomisen palaverin jälkeen etenee kaupunginhallitukseen. 
Kivikurua kehitetään ja parannetaan keväällä 2025.Asia etenee ja on tekeillä 
liikuntatoimessa. 
Rinnetie talon purku etenee ajan kanssa.  
Juliuksen käyttö ja peruutusohjeet löytyy kaupungin netistä. Heli edelleen vastaa 
samoin Anne Hellsten. www.pieksamaki.fi/toimipaikka/jappilatalo/ Löytyy myös 
sportpieksämäestä. 
Toiveena saada hiekka kuorma Heikin Lammen rantaan, miellyttävämpi rannan 
käyttäjille käyttää Attendon takana oleva alue.  Ei aiheuta jatkotoimenpiteitä.  

2. Katsaus Jäppilä talon tilanteeseen johtuen purkulupahakemuksesta 2027. 
Yhteistyö seurakunnan kanssa? 
Seurakunnalla pääpainona kirkon perusparannus ja sinne rakentuu 30 hengelle tilat. Ei 
yhteistyötä kunnan kanssa. Seurakunta tehnyt päätöksen tästä- voi tarvita joskus 
vuokratilojakin. Jäppilätalon purkamista ely vastustanut. Jäppilätalon ylläpito ei kallista 
ja talo halutaan säilyttää kyläläisten käytössä. Kylänraitti on suojeltu ja kannattaa 
kysyä museovirastolta mielipide Jäppilätalon purkamisesta. Määrärahapäätöstä 
purkuun ei ole, purkupäätös 2027 on tehty. Voidaanko käyttää talo loppuun ja tehdä 
pieniä kunnostustöitä? Korvaavissa tiloissa käyttökulut ratkaisee. Korvaavat tilat on 
luvattu ei uusia. 
Koulu ei lakka Jäppilässä ja lasten määrä on tiedossa. Tällä hetkellä 60 oppilasta ja 
ensi vuonna sama. 2031 ollaan eka kerran alle 36 oppilaan rajan (28 oppilasta). Asiaan 
vaikuttaa myös kuljetukset ja halutaan edelleenkin pitää koulu Jäppilässä.  Voidaanko 

http://www.pieksamaki.fi/toimipaikka/jappilatalo/


lähteä kehittämään yhdessä alakoulua kunnan kanssa Jäppilässä koko kylän 
kohtaamispaikaksi. 

3. Nuokkarin siirto Jäppilä talolle 
Keväällä 2026 tilanne ratkaistaan pysyvästi. Ei tehdä väliaikaisia ratkaisuja. 

4. Perustelu Jäppilän kuntosalin vuosimaksuun,  korotettu  50 eurosta  75 euroon 

- pienituloisille työttömille ja eläkeläisille liian suuri korotus, moni kertonut, ettei enää 
varaa käynteihin, joka erittäin huono asia terveyden ja kunnossa pysymisen kannalta. 
Kulttuuri ja vapaa-aikalautakunta on tehnyt yhdenvertaiset hinnat kaikille tiloille ja 
toiminnoille.  
Liikuntapäällikkö Jari Honkasen vastaus: 

 

Pieksämäen kaupungin kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta on päättänyt hinnaston ajalle 
1.1.2025-31.12.2025  

• Kaupungin sisällä olevat hinnat tulisivat olla kaikille kuntalaisille samalla tasolla; 
esim. venepaikat, matonpesupaikat, liikuntasalit ja kuntosalit riippumatta siitä, missä 
osassa kaupunkia tai kuntaa asuu. Pieksämäellä ollaan kuitenkin noudatettu 
halvempia hintoja liikuntapaikkojen osalta Virtasalmella ja Jäppilässä.  

• Vaikka salit ovat pienemässä taajamassa, niiden laitteiden osto-/korjaus ja 
terveystarkastushinnat ovat samanlaisia. 

• Tilapalveluiden/teknisen toimen tilavuokrahinta on noussut joka vuosi 
• Siivouspalveluiden palveluhinta on noussut joka vuosi  
• Jäppilän ja Virtasalmen kertahinnaksi tulee 200:lla vuosittaisella käyntikerralla 

0,38€/kerta. Uimahallilla tuo hinta on 1,85€. 
 

Ohessa Pieksämäen kaupungin omien kuntosalien hintavertailu. 

 1 kk 6kk vuosikortti kesäkuntosalikortti 
Uimahallin 
kuntosali 

38€ 205€ 370€ 55€ 

Jäppilän 
kuntosali 

- - 75€ 45€ 

Virtasalmen 
kuntosali 

- - 75€ 45€ 

 
 

 



 
Kun on yhteydessä Heli Väisäseen, voi pyytää, että laskutetaan kaksi kertaa vuodessa. 
Silloin lasku ei 9ole liian suuri kerralla maksettavaksi.  

5. Ahvenaukio 

- Onko varattu rahaa Ahvenaukion viihtyisyyden lisäämiseksi? Esiintymislava, grillille 
katos, kohdevalot? 

 Ei ole rahaa näihin varattu. 
     

6. Mitä kuuluu museon kilvelle? 
Paikallisen sepän kanssa on keskusteltu ja kilpi tilattu. Halutaan ruostutettu kilpi. 

7. Karaokekirjasto 
Joroisten kirjasto tarjoaa asukkaille kirjasto karaokea. Hyvä idea. Ei estettä toiminnalle. 
Lupamaksu pieni. Tarja ja Tuula pitävät asiasta palaverin ja konkretisoivat asiaa. 

8. Ajankohtaiset 
Teatterin uusien sähköjen teko. Eino yhteydessä Timo Lipsaseen.  
Pekka: Savontien saneeraus alkamassa. Takojankatu toinen. Ammattikoulun 
rakennusurakka alkanut. Liikuntahalli ja Harjun koulun tulevaisuus keskustelussa. 
Vesitornin saneerausta tehtävä. Keskustassa myös tulossa rakennusten kunnostusta 
ja purkamisia. ELOISA ei jatka kaikkien tilojen käyttöä ja se kasvattaa kaupungin 
kiinteistömenoja. Tuulipuistohanke etenee, samoin datakeskus ja monet vihreän 
siirtymän suunnitelmat. 
Päivi: Museon digitointi edennyt hyvin Jäppilässä. Seutuopiston kurssit päättyneet, 
hyvä osallistujien määrä Jäppilässä. Lasten liikuntaleiri tulossa. Lainaukset hyvällä 
tasolla kirjastossa. Välillä tietohallinnan kanssa haasteita, mutta tietohallinnon kanssa 
asiat selvitetty. 
Jukka: Lammenkukka päiväkodissa hyvä pöhinä ja hyvää palautetta toiminnasta. 
Koulun puolelta lomia odotellaan. Ympäristön roskaaminen huolettaa. Jäppilän koulun 
päärakennus terve ja 130 vuotis juhla tulossa. Koulu kaipaa kyläläisten muistoja ja 
valokuvia juhlaa varten- olkaa yhteydessä koulunjohtaja Maarittiin. 
Seija: Nuorisotoimen toiminnot ovat suunniteltu koko kesäksi ja myös kylillä 
toimintaa. Liikunnalliset elämyspäiväleirit, 4H:n toimintaa ja kesänuokkaritoimintaa. 
Nuorisotila Weturi kantakaupungissa kolmena päivänä auki ja myös Ohjaamo ja 
nuorten työpaja auki koko kesän. Niin Jäppilän kuin Virtasalmen nuokkaritoimintaa on 
mukava järjestää, kun siellä on niin ihania lapsia ja nuoria. Syksyksi mietinnässä ja 
selvityksessä, voisko nuokkaritoiminnan ohella samalla toteuttaa liikunnallista 
toimintaa salin puolella niin helpotetaan tilan ahtautta. 
 
Muistion kirjasi Seija 


